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РАЗВИТИЕ И ИНТЕРПРЕТАЦИЯ ИДЕЙ Г.И. ГУРДЖИЕВА  

В РАБОТАХ ЕГО ПОСЛЕДОВАТЕЛЕЙ 

 

И.М. Греков 

 

Анализируются работы наиболее известных последователей и учеников Г.И. Гурджиева, в которых 

получили развитие и были переосмыслены различные аспекты его учения. Особое внимание уделяется 

рассмотрению произведений соратиника Гурджиева П.Д. Успенского, в которых были систематизированы 

и структурированы основные положения гурджиевской системы. Помимо отечественных авторов, 

затрагиваются работы ряда зарубежных специалистов – М. Николл, Д.Г. Беннетт, Ч.С. Нотт, Р. Коллин, 

Р.Э. Бертон и др. 
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I.M. Grekov 

Development and interpretation of G.I. Gourdgiev’s ideas in works of his followers 

It is analyzed the works of the most prominent followers of G.I. Gourdgiev, where aspects of his teaching have 

been developed and have been reinterpreted. Special attention is paid to the works of P.D. Uspensky, who 

systematized and structured the main provisions of the Gourdgiev system. In addition to domestic authors,attention 

is paid to  the works of a number of foreign specialists – M. Nicoll, D.G. Bennett, C.S. Knott, R. Collin, R.E. Burton 

and others.  
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upbringing.  
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